
سازمان لیگ در حالی مدعی است جریمه  آرمان ملی: 
کتور کسر شده که در آن تاریخ رای  بیرانوند از طلب باشگاه ترا

کمیته انضباطی قطعی نشده بود! 

   اعتراض سپاهان
؛ ادعاهایی درباره غیرقانونی  کتور بعد از دیدار سپاهان و ترا
کتور مقابل سپاهان  بودن حضور علیرضا بیرانوند در دیدار ترا
کنش احسان بعیدی مواجه شد و مدیر تیم  ح شد که با وا مطر
سپاهان اعلام کرد که این موضوع از سوی آنها مورد بررسی قرار 
 خواهد گرفت. باشگاه سپاهان مدعی است دادنامه شماره

 ۲۸۱ - ۱۴۰۳/۱۰/۰۸ و دستورالعمل ناظر بر مصاحبه ها با رسانه ها 
که بیرانوند تنها پس از  کید دارند  ۱۴۰۳۵۲۲۵۵ تأ به شماره 
پرداخت جریمه دو میلیارد اجازه حضور در رقابت ها را خواهد 
داشت. سپاهان بلافاصله پس از پایان این مسابقه، شکایت 
، ارائه کرده  رسمی خود را به محمدتقی حق شناس، ناظر دیدار
که ابلاغیه مربوط به حکم کمیته  است. این در حالی است 
استیناف تا پیش از بازی در خروجی وبسایت فدراسیون فوتبال 
قرار نگرفته بود اما سپاهان مدعی است که به دو باشگاه ابلاغ 

شده است. 

   پاسخ خداداد
کتور در مورد بازی با سپاهان  خداداد عزیزی سرپرست تیم ترا
و مسائل بعد بازی گفت: سپاهان در نیمه دوم هیچ حرکتی 
نداشت و مدام ما فشار می آوردیم. تنها راهی که می شد با آن 
جلوی فشار را گرفت، سوت زدن داور و خواباندن بازی بود. 
کتور  بی دلیل نیست که صدای زنوزی، هواداران و بازیکنان ترا
گر واقعا تا این حد  کار می کنیم . ا درمی آید. می فهمیم چه 
کتور زور دارد بگویید ما شرکت نکنیم. همین الان  قهرمانی ترا
به زنوزی می گوییم اجازه بدهید تیم های رقیب ما قهرمان 
شوند. مگر می شود آنها تا این حد از داوری سود ببرند و یک 
پنالتی برای ما نگیرند، وقت های اضافی را کم کنند، هفته قبل 
گل ما را به VAR ببرند و گل را برگردانند؟ چرا همه چیز به ضرر 
گر دم از عدالت می زنیم، این اسمش عدالت نیست.  ماست. ا
چگونه می شود یک تیم ۱۵ امتیاز از داوری سود ببرد اما گل 
درست ما را داور مردود اعلام کرده و پنالتی مان را نگیرد. همه 
کتور است . صدای طرفداران، مسئولان استانی  چیز به ضرر ترا
و زنوزی درآمده است. بچه های تیم آرام آرام صدایشان درآمده 
و اسکوچیچ نیز خیلی وقت است صدایش درآمده. فقط من 
مانده بودم که صدای من هم در می آید. اینگونه که نمی شود. 
می خواهیم آرامش داشته باشیم و کنار خط آرامش بدهیم 
کتور را به هم می زنید. تشکر می کنم از  اما خودتان آرامش ترا
مجموعه صدا و سیما که همیشه محبت داشته اند. مدیر شبکه 
۳ و دوستانش از دوستان ما هستند و به خاطر حساسیت بازی 
تیم های اول و دوم جدول ترجیح دادند بازی از این شبکه پخش 
کتور الان  شود. خودمان درخواست دادیم و منطقی هم بود. ترا
در لیگ قهرمانان آسیا حضور دارد و جزئی از افتخارات این کشور 

کنون به جز ما و استقلال تیمی در آسیا نیست. پس  است. ا
حقمان است شبکه ۳ بازی های حساس ما را پخش کند. رای 
بیرانوند هنوز به ما ابلاغ نشده، سرپرست سپاهان و این باشگاه 
چگونه و از کجا آن را دارند و فهمیده اند؟ اول باید به ما ابلاغ شود 

و سپس به آنها. بیرانوند بازیکن ماست. 

   کمیته استیناف
مهدی دادرس عضو کمیته استیناف در این مورد گفته است: 
هر کسی می تواند که شکایتی را ثبت کند و باشگاه سپاهان هم 
از این قاعده مستثنی نیست. دو هفته پیش کمیته استیناف 
حکم کمیته انضباطی در مورد بیرانوند را تأیید کرده است و 
آن را در اختیار فدراسیون برای اعلام عمومی قرار داده است. 
او ادامه داد: باتوجه به تصمیم کمیته اسنیناف، دیگر پرونده 
ج شده و شکایت سپاهان هم  از دست کمیته استیناف خار

ربطی به ما ندارد. 

    رد شدن شکایت سپاهان 
کمیته انضباطی در این  سکوت معنادار چند روزه 

خصوص باعث شد شائبه هایی به وجود بیاید و از 
سویی خبرهایی وجود داشت مبنی بر اینکه شکایت 
باشگاه سپاهان در کمیته انضباطی به مرحله استعلام 

از سازمان لیگ رسید. در این شرایط روز یکشنبه برخی 
کمیته  که پاسخ این استعلام به  منابع مدعی شدند 
انضباطی ارسال شده و نکته مهم اینکه گفته می شود 

کتور مدعی است در زمان لازم نامه نگاری های  باشگاه ترا
لازم را با سازمان لیگ انجام داده و مقرر شده جریمه ۲ 

میلیارد تومانی بیرانوند از محل مطالبات این باشگاه در 
سازمان لیگ پرداخت شود. در واقع به نوعی در این زمینه 

تهاتر صورت گرفته است. این موضوع عیناً در کمیته 
انضباطی هم به تأیید رسید و شکایت سپاهانی ها 
رد شد. به گزارش سایت رسمی فدراسیون، رای رد 
دعوی باشگاه سپاهان اصفهان به طرفیت باشگاه 

ح زیر است: کمیته انضباطی  کتور تبریز به شر ترا
خصوص  در  کتور  ترا از  سپاهان  باشگاه  شکایت 

حضور غیرمجاز علیرضا بیرانوند در دیدار ۲ تیم را رد 
کتور،  کرد. با اعلام این کمیته، طبق دفاعیات باشگاه ترا

کسر و از طریق مطالبات باشگاه در  جریمه بیرانوند 
سازمان لیگ پرداخت شد

   نظر کارشناس حقوقی 
سهراب انوری زاده، کارشناس حقوقی ورزش 

در  انضباطی  کمیته  رأی  اعلام  به  اشاره  با 
علیرضا  حضور  بودن  غیرمجاز  خصوص 
کتور در دیدار مقابل  بیرانوند، بازیکن تیم ترا

سپاهان و رد ادعای باشگاه سپاهان اظهار 
کرد: نکته نخست توجه به تاریخ قطعیت حکم 

است. حتماً می دانید که احکام انضباطی پس از طی شدن 
استیناف، به عنوان حکم قطعی تلقی می شوند و بنا به رأی 
اعلامی در کمیته انضباطی، این رأی در تاریخ  ۱۴۰۳/۱۰/۸در 
کمیته استیناف قطعیت پیدا کرده است. حال چگونه ممکن 
کتور در تاریخ ۱۴۰۳/۹/۱۱ و حدود یک ماه قبل  است باشگاه ترا
از قطعی شدن رأی نسبت به پرداخت این جریمه اقدام کرده 
باشد؟ یعنی این باشگاه قبل از قطعی شدن رأی نسبت به 
پرداخت جریمه آن اقدام نموده است؟ وی افزود: بی تردید این 
موضوع نه تنها منطبق با واقع نبوده، بلکه صرف یک ادعای 
واهی است که متأسفانه مورد پذیرش کمیته انضباطی قرار گرفته 
است. انوری زاده با اشاره به تجربه باشگاه سپاهان در عرصه های 
داوری بین المللی افزود: به نظر می رسد مجموعه سپاهان 
نشان داده که برخلاف سایر باشگاه ها به خوبی از نقص قوانین 
و آرای غیرمستدل استفاده می کند. به عنوان نمونه می توان به 
 CAS ح دعوای باشگاه سپاهان علیه فدراسیون فوتبال در طر
اشاره کرد که موجب نقض رأی در سال گذشته شد. وی تصریح 
ح شده در رأی  کرد: به نظر می رسد که موارد مطر
کمیته انضباطی مستند و مستدل نبوده و 
به لحاظ قانونی دارای ایراد است و باید 
در این خصوص استیناف خواهی صورت 
کارشناس حقوق ورزش در  این  گیرد. 
خصوص ادامه پیگیری موضوع بیان 
کرد: باشگاه سپاهان می تواند نسبت به 
این موضوع در کمیته استیناف پیگیری 
لازم را انجام دهد و در صورتی که به نتیجه 
نرسید، در مراجع قضائی بین المللی 
نسبت به پیگیری و 
حقوق  احقاق 
خود اقدام 

نماید. 
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کتور قبل از قطعی شدن رای جریمه گل خود را تهاتر کرده است؟ ترا

ابهام بزرگ در پرداخت جریمه بیرانوند! 

آرتتا حاضر به عقب نشینی نشد  
مقابل  تیمش  توقف  از  پس  آرتتا  میکل 
برای  رقابت  نشد  حاضر  منچستریونایتد 
قهرمانی در لیگ برتر را تمام شده بداند. آرسنال 
هنوز یک بازی عقب افتاده دارد و با این حال 
کارش برای رسیدن به قهرمانی در لیگ بسیار 
سخت شده است. آرتتا در صحبت هایی درباره 
تمام شدن امید قهرمانی تیمش در لیگ برتر 
گفت: نمی خواهم این را بگویم. امروز ناراحتی 
من برای این است که بازی را نبرده ایم. برای 
قهرمانی باید در هر مسابقه ای پیروز شویم. 
فکر نمی کنم زمان مناسبی برای صحبت کردن 
در موردش باشد. دکلان رایس قول داد آرسنال 
تا روز آخر به تلاشش برای قهرمانی ادامه دهد. 
هافبک انگلیسی توپچی ها گفت: همان طور 
که سرمربی گفت تا پایان فصل به راهمان ادامه 
خواهیم داد. لیورپول در تمام سال فوق العاده 
بوده ولی ما آرسنال هستیم و به راهمان ادامه 
خواهیم داد. سرمربی اسپانیایی آرسنال در 
دیدار یکشنبه شب به رکورد ۲۰۰حضور روی 
نیمکت لندنی ها در لیگ برتر رسید. او همچنین 
با ۴۲ سال و ۳۴۸ روز دومین مربی جوان پس از 
روبرتو مارتینز )۴۱ سال و ۱۱۱ روز( شد که به رکورد 

دویست حضور در لیگ برتر می رسد. 
 

ویژه

گفتوگو

بازیکن سابق پرسپولیس در  برزگر  محمد 
خصوص وضعیت این تیم در رقابت های لیگ 

برتر صحبت کرد. 
    اعتراض به مسائل داوری از حد انتظار 
گذشته و کورس قهرمانی لیگ برتر از مسائل 

فنی فاصله گرفته است!
عامل  می گویند  که  است  سال  چندین   
قهرمانی پرسپولیس مسائل داوری بوده، اما 
کتور بازی های  قطعاً چنین نیست. سپاهان و ترا
خود را ببرند و قهرمان شوند. اشتباهات داوری 
قابل کتمان نیست، اما این جور نبوده که همواره 
پرسپولیس منتفع باشد و اتفاقا بیشتر متضرر 
کتور و سپاهان  شده است. همین حالا هم ترا
گر پرسپولیس در  بازی های خود را ببرند، حتی ا
۸ بازی آخر خود برنده نباشد در همین جایگاه 
سوم باقی می ماند. اینکه در فاصله ۸ هفته تا 
پایان فصل شاهد انتقاد شدید به مسائل داوری 
هستیم اصلاً کار قشنگ و درستی نیست. چرا 
اشتباهات داوری که پرسپولیس از آنها بهره 
برده بزرگنمایی می شود، اما در بیشتر مواقع 
که پرسپولیس از اشتباه داوری آسیب خورده 
نادیده گرفته می شود. یک اشتباه داوری به سود 
پرسپولیس را ضریب هزار می دهند و اشتباهات 
داوری به ضرر پرسپولیس را تقسیم بر هزار 

می کنند. 
   پرسپولیس به صدر می رسد؟

هنوز هم در جدول رده بندی پرسپولیس 
کتور بیشتر انجام  سوم است و یک بازی هم از ترا
داده، در بازی برابر با سپاهان یک امتیاز عقب تر 
است. در نتیجه پرسپولیس برای رسیدن به 
قهرمانی باید بازی های بیشتری را از دو تیم 
بالاتر از خود ببرد. آن دو تیم چنین اجازه ای 
را به پرسپولیس ندهند. کمتر از پرسپولیس 
نبرند تا جایگاه خود را به این تیم ندهند. هر 
کورس قهرمانی، تمرکز بیشتری  که در  تیمی 
روی بازی های خودش داشته باشد، شانس 
بیشتری برای قهرمان شدن دارد. اشتباهات 
داوری تمام شدنی نیست. با آمدن سیستم 
آنچه  اشتباهات هستیم.  VAR هم، شاهد 
اهمیت دارد این است که اشتباهات داوری 
عمدی نیست. تیم ها از اشتباهات داوری منتفع 
و متضرر شده اند و در نتیجه داوری متعادل بوده 
است. پرسپولیس تمرکزش را روی ۸ بازی آخرش 
گذاشته و می خواهد به صدر برسد تا قهرمان 

گر می توانند جلویش را بگیرند.  شود. ا

 : گر برز
پرسپولیس تمرکزش 

را روی ۸ بازی آخرش 
گذاشته است 

 دختر اسکیت باز ایران: 
 روزی ۸ ساعت تمرین می کنم 

ایسنا: دارنده مدال طلا بازی های جهانی 
اسکیت در رشته فری استایل گفت: امیدوارم 
رشته فری استایل نیز روزی المپیکی شود تا 
بتوانم در المپیک حضور پیدا کنم. ترانه احمدی 
در گفت وگو با ایسنا، درباره برنامه های خود در 
کرد: سال آینده مسابقات  سال آینده اظهار 
جهانی رشته های غیرالمپیکی در سنگاپور را 
داریم و سپس در بازی های کشورهای اسلامی 
و بازی های داخل سالن شرکت خواهیم کرد که 
امیدوارم در این رویدادها نیز بتوانم به مدال 
دست پیدا کنم. وی در پاسخ به این پرسش 
که چقدر آماده شرکت در مسابقات هستید، 
گفت: در حال حاضر تمریناتم را به طور منظم 
در اصفهان پیگیری می کنم و بعد از عید نیز 
اردوهای تیم ملی آغاز می شود. تلاشم بر این 
است که همانند سال گذشته در مسابقات آینده 
نیز یکی از بهترین ها در رشته فری استایل باشم. 
وی یکی از آرزوهای خود را المپیکی شدن رشته 
فری استایل عنوان کرد و گفت: با توجه به نتایج 
خوبی که در این رشته کسب شده امیدوارم روزی 
همانند اسکیت برد شاهد المپیکی شدن این 
رشته باشیم تا قبل از خداحافظی از این رشته 
در کارنامه ورزشی خود یک مدال المپیک نیز 

داشته باشم. 

منهایفوتبال

کوتاه

فریده شجاعی؛ دوراهی استقلال و فدراسیون فوتبال! 

نایب رئیس فدراسیون فوتبال گفت: چیزی به جام ملت های آسیا نمانده و با تقویت نیروهایی که 
کنار خانم سلیمانی گذاشته ایم تغییرات را ایجاد کرده ایم. فریده شجاعی در حاشیه مراسم روز جهانی 
فوتبال زنان گفت: ما در تمام رده های سنی در مسابقات داخلی و برون مرزی حضوری فعال داریم. 
حساس ترین تیم ما الان فوتسال است که جام ملت ها را دارد و امیدوارم باز هم 
قهرمان شویم. شجاعی در پاسخ به این سوال که شنیده شده باید یا از هیات 
رئیسه فدراسیون فوتبال استعفا بدهید یا تیم استقلال کفت: فکر می کنم 
دو مبحث جداست و تعارض منافعی وجود ندارد. من شخصا تصمیم 
نمی گیرم و منتظر تصمیم مسئولان هستم. من به هواداران استقلال 
احترام می گذارم که پس از سال ها توانسته اند در هیات رئیسه 
یک خانم داشته باشند و به رای اعضا مجمع فدراسیون 

هم احترام می گذارم. 

: دوست داشتم سرمربی ایران   شفر
در جام جهانی باشم

»وینفرد شفر« برای هواداران استقلال نامی ویژه و پر از خاطره 
است، سرمربی آلمانی سال های نه چندان دور آبی پوشان 
که تیم منصوریان را در قعر جدول رده بندی لیگ برتر تحویل 
گرفت و توانست با نتایج خوبی که همراه این تیم کسب کرد 
جایگاهی ماندگار در قلب هواداران استقلال باز کند! وینفرد 
شفر در گفت وگو با ایرنا از روزی حرف زد که هدایت استقلال را 
بر عهده گرفت، او حرف هایش را اینگونه شروع کرد: وقتی من 
سرمربی استقلال شدم شرایط این تیم خوب نبود و در خطر 
سقوط قرار داشت، ما تیم قدرتمندی ساختیم. وی افزود: 
بازیکنان استقلال به همراه کادر قدرتمند من )بیژن طاهری، 
اشکان نامداری مربی دروازه بان ها، میگل کولی، مارتین فورکل، 
فیلیپ آندریاس و محمدحسین زرندی( و مدیرعامل باشگاه 
استقلال رضا افتخاری باعث شد تا تیم قدرتمندی را تشکیل 
دهیم. سرمربی اسبق استقلال خاطرنشان ساخت، هواداران 
استقلال فوق العاده بودند، آنها همیشه از استقلال حمایت 
می کردند و در کنارمان بودند. من هواداران را خیلی دوست 
داشتم. شفر در پایان از رویایی حرف زد که در ایران هیچ وقت 
برآورده نشد: خیلی دوست داشتم سرمربی تیم ملی فوتبال 
ایران در جام جهانی باشم، مایل بودم که تیم ملی کشورتان را 
به موفقیت برسانم، تیم خیلی خوبی داشتید، آنها قدرت بسیار 

بالایی داشتند. 

کارونی توان هزینه  : شرکت ما مالک شمس آذر
چند صد میلیاردی ندارد

آذر قزوین معتقد است پرداخت  مالک باشگاه شمس 
هزینه های تیم فوتبال این باشگاه از عهده شرکتی که مالکیت 
ج است. مهرزاد نجفیان در  این باشگاه را بر عهده دارد، خار
گفت وگو با تسنیم، درباره خبر توافق او و رضا پوراسماعیل )دیگر 
( مبنی بر عدم تیمداری در فوتبال  مالک باشگاه شمس آذر
از سال آینده اظهار داشت: درباره مسائل شرکت شمس آذر 
گر بخواهیم  جلسه داشتیم و در این باره صحبت نکردیم. ا
تیمداری کنیم، باید شوکی به تیم وارد شود. وی با اشاره به 
مشکلات تیمداری در شرکت شمس آذر خاطرنشان کرد: ما 
نه شرکت پتروشیمی هستیم، نه فولاد و نه وابسته به دولت. 
ما یک بخش خصوصی نحیف هستیم که تمام هزینه ها را از 
جیب خودمان پرداخت می کنیم. استانی داریم که در آن کسی 
یک ریال هم به باشگاه کمک نکرده و همه فقط گفتار درمانی 
کردند! مالک شرکت شمس آذر که ریاست هیات مدیره این 
باشگاه را بر عهده دارد، در مورد نحوه تأمین هزینه های این 
کارونی توانایی اداره یک  باشگاه تصریح کرد: یک شرکت ما
تیم چند صد میلیاردی را ندارد. ما اموال شخصی خودمان 
را برای تیم می فروشیم. نجفیان در مورد کمک مقامات استان 
کنون فقط استاندار  قزوین به شمس آذر به تسنیم گفت: تا
یک وام ۱۵ میلیارد تومانی را از محل اعتبارات خودمان فراهم 
کرده است. مسئولان قزوین و واحدهای صنعتی باید کنارمان 
باشند. بعضی تیم ها بیشتر از هزار میلیارد هزینه کرده اند و تازه 

ما و هوادار کمترین بودجه را داریم. 


